
《小貓學釣魚》
2A 羅啟恩

今天一大早，小貓特別想吃魚，就跟着貓爺爺去河邊學釣魚。

首先，他們在河邊的大樹下坐下來。他們拿着魚竿靜靜地等魚上釣。等了很久，

魚兒還是不上釣。這時，一隻美麗的蝴蝶飛過，小貓忍不住去追那隻蝴蝶。

正當小貓興奮地找蝴蝶時，貓爺爺釣到一尾又大又肥美的魚了，牠說：「小

貓快來啊！我釣到一尾魚了！還是魚呢！」小貓說：「我也要釣到大魚。」貓爺

爺對小貓說：「做任何事情，都要有耐性才能成功。」小貓聽了貓爺爺的話，他低

下頭慚愧地認錯。

於是，小貓認真起來，目不轉睛地望着魚釣，連蚊子咬牠，牠也沒動。十分鐘

後，魚竿抽動了兩下，小貓大叫起來：「有魚啦！比爺爺的還要大呢！哈哈！」

路上，小貓提着自己釣上的大魚，牠明白了做事要專心和有耐性才會成功的道

理。我們也要學習專心做事，你說是嗎？

《遊大埔海濱公園》
4C 倪天賜

今天早上，媽媽帶我和哥哥、姐姐去大埔海濱公園遊玩。大埔海濱公園裏面有很

多設施，例如：香港回歸紀念塔、露天劇場、風箏放飛區、昆蟲屋、西式花園、兒童

遊樂場⋯⋯

到了海濱公園，我們一看到回歸塔就急不及待地走上去。它的形狀像螺旋形，塔

頂的柱子像火箭，站在頂層望遠看去有一座座高樓大廈，近看去有一片大海，海風吹

過我的面頰，讓人感到心曠神怡。再往下面一看有很多花草樹木，草地上人來人往，

有的在放風箏、有的在拍照、有的在談天，彷彿眼前的景象可以讓人忘記一切煩惱。

時間過得真快，我們準備要回去了，我有點依依不捨這裏美麗的風景。

My Strange Crime Story
By 5A Valla Tam Tsz Shan

Once upon a time, there was a town that never had crime. It lasted 
until the police got a phone call one day. 'Help, help! A burglar broke 
into my friend's house!' A woman screamed. The police rushed to the 
woman's house. They heard a little girl who cried for help, they saw the 
burglar so the police officers chased after them. At the same time, a 
robber was robbing a shop and a thief was trying to steal. Luckily, a 
man saw the robber and the thief and he called the police in secret. The 
shop manager set off the alarm when the robbers came. The burglar 
tried to shoot a security guard while he escaped, but he missed. The 
police finally caught him. 

After all of that, it was still not done for the police officers. They 
got another call saying that a car thief stole a car. Soon, there was 
another call saying that a murderer killed someone. They kept getting 
calls and hearing people say something like there was a hijacker trying 
to take over a bus, a kidnapper who kidnapped someone, a drunk 
driver, a drug trafficker and a scammer...

On that day, they somehow managed to arrest all of them and sent 
them to jail. Wow! There were a lot of crimes in one day!

A Series of Unfortunate Events 
By  5A Lo Tsz Chun Nicholas 

An unfortunate thing happened to me last year...
I was doing origami when I accidentally cut my finger by the 

sharp edge of the paper. I was opening the drawer to get the plaster but 
I banged my head when I was opening it. Luckily, I took the plaster at 
last. However, that luck didn't last long...

I tripped on a puddle and fell. I even scraped my knee and broke 
my leg!

Suddenly I woke up. I was in bed. It was just a dream!
Unfortunately, I was too stunned that it was all fake and I banged 

my head and fell off my bed.
Poor me!

《我的家人》    

1C 溫苡喬

這是我的弟弟。當看到想要的玩具

時，弟弟像一隻溫柔的小貓向媽媽撒

嬌。當與爸爸一起玩耍時弟弟像一隻鸚

鵡模仿爸爸說話，經常鬧出很多笑話。

我愛我的弟弟。

《一件特別的事》    
1D 彭玥喬

下午，我和妹妹在家裏做家課時，

有一隻蜜蜂飛進來。我拿起妹妹的書拍

打牠。妹妹很害怕，她請爸爸來幫助。

最後，爸爸阻止我拍打蜜蜂，他打開窗

戶，讓蜜蜂飛走了。

Over in the Meadow

By 1D Aminah Eftekhar 
I can see a dog. It is under the bench. 
I can see a fish. It is in the pond. 
I can see a bird. It is in the sky.
I can see a water bottle. It is on the slides.
I can see my brother. He is on the see-saw. 
I can see a monkey. It is in the tree. 
I can see my mommy. She is on the grass.

《我愛夏天》    

1C 黃展聰

我愛炎熱的夏天，

夏天有蟬鳴陣陣，

有燦爛的陽光，

有冰涼的雪糕。

夏天真可愛！

Bubble and Friends’ Treasure Hunt
By 1C  Sit Lam Yi Mione 

One dark night, a little fish called Bubble was playing in the sea. 
Bubble was happy. Bubble had two friends. One was a little seahorse 
Kimi. The other one was a little octopus Momo. They were playing 
hide-and-seek in the coral. They were having lots of fun.

Bubble saw a beautiful and shiny gemstone under a rock. He was 
curious about it. Bubble, Kimi and Momo planned for a treasure hunt. 
They wanted to find more gemstones. They were excited. The next 
day, Bubble and friends decided to swim to a shipwreck. However, the 
water flow was too strong. They were tired. Suddenly, a current 
washed Bubble away!

Luckily, some seaweed protected Bubble. He was saved. He was 
happy and thankful. Finally, Bubble and friends met a big shark named 
Lisa. She was not fierce. She was gentle but lonely. She lived in the 
shipwreck to protect the treasures. Bubble, Kimi, Momo and Lisa 
became good friends. Their treasure was the friendship they found.

My Diary 

By 4B Gaille Ying Ka Ching
Date: 11th March, 2021                                                 Weather: Sunny

Last Saturday was my birthday. I went to Wonderful Park with my 
family. It was a chilly day. We had a lot of fun there but something 
happened.

We went to the entrance at ten o’clock but there was a long queue. We 
waited patiently for a long time. Finally we entered the park after an hour. 

There was a parade in the park. I saw my favourite cartoon character 
Ben, so I followed it and left my parents unintentionally. Soon, I stopped 
at the game stalls and I couldn’t find the way back. I was lost! Feeling 
frightened, I cried loudly. 

Suddenly a lady and a man walked towards me and asked, “What's 
happening, little angel?” “I don’t know where my parents are. I’m so 
scared!” I replied. I told them my parents’ phone number and they called 
them.

At last, I met my parents at the entrance. I promised my dad and mum 
that I wouldn’t run away from them and be out of their sight without 
telling them anymore. I felt thankful to the lady and the man. Without their 
generous help, I wouldn’t have been able to reunite with my family so 
quickly.

《遊校園》
2C  吳駿翰

今天，曾老師帶我們到學校參觀，校園生活多姿多彩，設備齊全。

首先，我們來到了校園的第一站-圖書館。我一來到門口，就看到機械

人森寶在迎接我們。館內有舒緩的音樂，襯托出圖書館的寧靜，裏面擺放

着整齊又多元化的圖書，我們都很喜歡。

接着，我們移步到魚池邊，只見清澈看底的池水波光浮動。曾老師把

魚糧灑向池中，只見五顏六色的魚兒爭搶上前，其中一條紅黃相間的大魚

最貪食，為爭魚糧一躍而起， 可愛極了！

我的學校設施豐富，有機會也請您來參觀吧！我愛我的學校！
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Greetings to you!

The Editorial Committee is pleased to present you with the May 
Issue of C-Garden. In this issue, there is a wide range of works written by our 
students.

The junior students wrote in diversified themes and text types. Some expressed 
their feelings and observations in their unforgettable school tour! They visited the 
library, the podium garden, and the fish pond. Being impressed by the comprehensive 
school facilities, they appreciated the rich and enjoyable learning environment the 
school provides for them. Some wrote about their favourite seasons and hobbies, 
their beloved family members, special events that happened in their life, and interest-
ing stories about animals with moral lessons.

For senior students, they were able to create thought-provoking enthralling 
literary works. They wrote letters to historical figures to demonstrate their under-
standing about and reflections of some historical events. Their letters illustrate their 
solid knowledge of Chinese History and critical thinking. We can always learn from 
history and apply the knowledge to our current situation. Some of them wrote about 
their expectations of secondary school life in their journal. Some managed to write 
thrilling stories with twists and turns.

“Almost all good writing begins with terrible first efforts. You need to start 
somewhere.” Writing can be hard in the beginning but it is most rewarding when your 
readers are captivated and inspired by your words. We look forward to receiving and 
including your wonderful work for our next issue!

                                                                                             Miss Ma Cheuk Ting

EditorialEditorial

《給秦始皇的一封信》
5B 鄺雨超

尊敬的秦始皇：

您好嗎？冒昧寫信打擾您了，我是一位來自廿一世紀的小女孩，我

在不同地方了解到您，對您我又敬佩卻又失望⋯⋯

您消滅六國後，統一中國，成為中國歷史上第一位皇帝，在公元前

221年建立起第一個統一王朝—秦朝。此後，您修建萬里長城，以抵禦匈

奴人虜掠。同時，您為了促進經濟、農業的發展，統一了度量衡、貨幣，

這樣各地商人不再有交易困難；您統一了車軌，這樣各地的車輛都可以

暢通無阻地行駛；而且在文化上統一了文字，為中國兩千多年的文化奠

定了基礎。

您一定不知道吧！這強大繁榮的帝國在您去世後的三年迅速滅亡，其

實也是您親自摧毁了這一切⋯⋯

您消滅六國後，應全力安頓百姓，您卻貪圖富貴，苛捐雜稅，徭役

無度，要求大量民工為您修建阿房官、萬里長城、驪山陵等浩大工程。

後來，您覺得儒生總是在誹謗朝廷，所以將有着各種言論的儒生以

莫須有的罪名坑殺；《詩》、《書》、百家語除博士宮收藏的以外，其他

藏書都會被銷毁，如果後人犯了書中已經提到同樣的錯誤，就不能引以

為戒了；史書除《秦記》以外，六國史書一律燒掉，這樣歷史學家就無

從考證先秦的歷史；這就是史稱「焚書坑儒」的事件，極大禁錮了人們

的思想，摧殘了文化，也可能會錯失秦朝各方面改進的機會。

俗話說：「水能載舟，亦能覆舟」，您就是舟，人民就是水，水既

能讓船安穩地航行，也能將船推翻吞沒，沉於水中。希望您能聽我的勸

告，改善您執政的方法，或許歷史可得以改寫。

祝

安康

一位來自廿一世紀的小女孩

鄺雨超上

公元二零二一年四月一日
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《遊校園》
2C   陳鈺蓁

今天，我班中文科曾老師宣佈：「同學們，為了搜集更豐富的作文題材，

我們一起來遊校園吧！」我們聽到後都既緊張又興奮。

我們首先來二樓的小平台，同學們有的在玩刺激的旋轉椅子，有的在盪韆

鞦，有的在熱烈地投籃球。大家都面帶笑容，十分投入。

接着，老師帶我到四樓的圖書館。館內有形形色色的圖書，聰明的機械人

森寶還跟我們說有趣的故事，各級的同學在寧靜地看書，有的在投入地聽森寶

說故事。我對圖書館十分感興趣，日後一定會常來。

學校地方又大，設備又多，相信日後我的小學生活一定多姿多彩。

A Story about Linda and Cherry 
By 3A Tsang Pok Nga Rapunzel 

It was Sunday. Linda and Cherry wanted to do exercise outdoors. It was 
sunny. It seemed to be a good idea to play tennis in the park. They wore 
sportswear and felt excited.

When they were playing tennis by the fountain joyfully, Linda hit the 
ball too hard and it dropped into the fountain. “Oh, I am sorry, I hit the ball 
in the wrong direction and it’s now in the pond! What should we do?” asked 
Linda worriedly, “Could anyone help us?” They were frustrated and 
depressed.

As the ball sank to the bottom of the fountain, they were more hesitant 
and were not sure if they should pick the ball or just leave the ball in the 
fountain. Soon, they were taking off their shoes and socks. 

Meanwhile, an enormous bird flew in front of the girls from the foun-
tain. It picked the ball out of the fountain and dropped it on the ground. “It 
is a miracle!” cried the girls in surprise. They were delighted as 
they could play tennis again!

Facts about my favourite animal

By 4A Ivania Wong Chin Ching
A sweet temperament and a friendly bark. These adorable little 

poms, Teacup Pomeranians, are obedient and playful. This fluffy, loyal 
little marshmallow that walk on all fours that can fit inside your palm is 
my favourite animal.

 This cute teddy is a vertebrate mammal. It is warm-blooded and 
gives birth to babies. Teacup poms are carnivores. They have different 
fur colours, they are most commonly white and sometimes hazel. It has 
short, stubby legs and black paws. Its long fur is the first thing you notice 
when you see the poms, they are so long that they cover their ears! This 
bean originated from the arctic region and was used as sled dogs for their 
ancestors, Wolfspitz or Spitz pups. But now, most people just keep them 
as pets! I would love to have a cute Teacup Pomeranian as a pet, aren't 
they just so adorable?

   Although they look unique and adorable, Teacup Pomeranians 
are not an official breed, they are just smaller, more toy-like versions of 
Pomeranians, but I think Teacup Pomeranians are cuter because they can 
fit inside a teacup. I hope they will become an official breed soon!

《我愛我的祖母》
3A 郭早欣

我最愛的人是祖母，我與她的關係很好。我很喜歡她烹調的食物，很是

美味。

祖母的肚子很大，她每天早上也要吃一碗很大的粥，胃口奇佳。她的性格

也很善良。她喜歡小朋友，特別疼愛我和弟弟。她帶我們到公園玩耍，買美味的

食物給我們，做我們愛吃的飯菜，還常常陪我們砌積木。

祖母每天都很忙碌。她每天一大早便拿着一大個環保袋去菜市

場買菜，然後晚上回到家裏做早餐給我們吃。這個時候我和弟弟才

起床，吃完早餐後，祖母又要帶我和弟弟上學，然後她又回家給我們

準備午餐⋯⋯

祖母像一隻蜜蜂，每天為着我們轉呀轉。我希望長大後回來做隻

小蜜蜂，照顧祖母。

《這一週，百感交集！》
6B 楊春澤

三月二十六日至四月一日

這星期，我的心情由如坐過山車一般，跌宕起伏，忽上忽下。

三月二十六日，聖保羅男女書院寄來錄取通知書，說我獲取錄了！當

我聽到這一消息時，我雀躍萬分。可是，這種激動且開心的心情僅持續了

不到兩小時，當爸爸回來，我將這喜訊與他分享時，他一聲倒了一盆冷水

在我身上，以各種理由來說服我：「那裏那麼遠，每天花上兩三小時都不

好！那裏學費一年幾萬，六年就幾十萬了！想想看你能買多少想要的東西

！別的⋯⋯」當時聽到他絮絮叨叨，和各種「花言巧語」時，我氣得七孔

生煙，並一一反駁他。眼看爸爸就要失敗了，但他仍不甘心，提出刁難的

要求，來跟我做一場「交易」。爸爸說：「倘若你能每天五點三十分起床

，那我就無條件答應！」我沖口而出便答應了。

三月三十一號，對大家來說，這是一個特別的日子，但對我來說，卻

不是，因為我已經明珠暗投向聖保羅了。這是我第四天嘗試體驗「超早起」

早睡的生活。雖然不擔心結果，但心裏還是戰戰兢兢的，如履薄冰的。我

暗暗祈求別的津貼學校不要取錄我，但事與願違，兩所學校幾乎同時打電

話通知我獲錄取。當爸爸下班回家時，我強硬地跟他說：「我只會去聖保

羅，不會有第二選擇。」爸爸看我決心如此大，他也無能為力，只好同意

了。

四月一日，今天是一個重大日子，我們一家人歡聲笑語地一齊填家長

承諾書等資料。最後，一齊郵寄出該資料。我一定會去聖保羅好好學習，

發揮我的長處，讓我在聖保羅留下一個深刻及難忘的六年！


